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یک نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی گفت: در 
حال حاضر نه دولت و نه مجلس برنامه ای برای حل 
مشکلات معیشتی ندارد در صورتی که تنها چیزی که 
در حال حاضر باید در دستور کار نمایندگان و دولت 

قرار بگیرد، حل مشکلات معیشتی است.
عزت الله یوســفیان ملا در گفت وگو با ایلنــا، درباره عملکرد 
مجلس شورای اسلامی با گذشت حدود ۲  سال از روی کار آمدن 
نمایندگان در خصوص حل مشکلات معیشتی و اقتصادی گفت: 
مجلس شورای اسلامی دارای سیزده کمیسیون تخصصی است و 
بعضی از این کمیسیون ها با چندین وزارت خانه همکاری و ارتباط 
دارند، بنابراین اگر بخواهیم بگوییم همه این کمیسیون ها خوب کار 
نکردند درست نیست، اگر هم بگوییم همگی خوب کار کردند، 
باز هم درست نیست و باید بین عملکرد کمیسیون ها تفکیک 
قائل شویم. به طور مثال کمیسیون آموزش و تحقیقات تا امروز 
خوب کار کرده است، کمیسیون اصل نود و قضایی هم مصوبات 
خوبی داشتند که ممکن است به صحن نیامده باشد اما اقدامات 
خوبی بوده است.این نماینده پیشین مجلس شورای یادآور شد: 
هنگام رقابت های انتخاباتی آن شعاری که  بین همه ۲۹۰ نماینده 
مشترک بود و با هم شعارش را دادند، در پوسترها و بنرهای شان 
تبلیغاتی شان هم نوشتند و در سخنرانی های شان مطرح کردند، حل 

مشکلات معیشتی و اقتصادی  مردم بود.
وی ادامه داد: در بخش حل مشکلات  معیشتی و اقتصادی ما 
خروجی خوبی را از مجلس نداشتیم و حتی نمایندگانش موفق 
نشدند شرایطی را برای حل این مشکلات فراهم کنند. یک زمانی 
که نماینده می آمد درباره معیشت سخن می گفت، مشکلاتش را 
لمس و احساس می کرد اما در همین مجلس نتوانست شرایط را در 
همان حد شرایطی که در زمان انتخابات بود متوقف کند و نگذارد 
بدتر شود. یوسفیان ملا بیان کرد: امروز با کمال تاسف مشاهده 
می کنیم قیمت ها افزایش پیدا کرده است؛ قیمت خودرو، سکه، 
ارز خارجی چقدر بوده است و امروز چقدر شده است. قیمت ارزاق 
عمومی و نان چقدر بوده است و امروز به کجا رسیده است؟ این 
یعنی اینکه حتی نمایندگان حاضر نشدند افزایش قیمت را متوقف 

کنند و نتوانستند بروند دنبال این که گره کار از کجاست؟

وی تاکید کرد: همه کالاهایی که در بازار نیاز اولیه مردم است، 
مانند گوشــت قرمز و سفید، برنج و تخم مرغ  محصولاتی که 
قوت غالب  است و نیاز اولیه شان است، امروز حتی به یک مورد 
را نمی توانید اشاره کنید که این مجلس نه تنها افزایش قیمتش را 
متوقف کرده بلکه شرایط خریدش را برای مردم بهتر کرده باشد.

این نماینده مجلس دهم خاطرنشان کرد: هنگامی که صحبت از 
تعامل بین دولت و مجلس می شود؛ منظور احوال پرسی، بد و بیراه 
به همدیگر نگفتن و روبوسی کردن آنها با هم نیست بلکه تعامل 
یعنی این که مجلــس و دولت دوش به دوش هم و در کنار هم 
هدف مشترک را نشانه گذاری کنند و به سمتش بروند اما تاکنون 
این اتفاق نیفتاده است. وی با بیان این که ما امروز هیچ کالایی 
را نداریم که از زمان شروع مجلس قیمتش افزایش پیدا نکرده 
باشد، گفت: نمایندگان مجلس اطلاعات شان در آن حد نیست 
که بتوانند قیمت ها را کنترل کنند، تسلط شان را بر بازار نمی توان 

لمس و احساس کرد.
این فعال سیاسی گفت: گفته می شود این وظیفه دولت است که 
قیمت ها را درست کند درحالیکه اینطور نیست، قطعا و یقینا دولت 

هم می خواهد مشکلات معیشتی و اقتصادی حل شود اما مجلس 
هم باید در این راه پشتیبانش باشد.

وی ادامه داد: در حال حاضر بسیاری از کالاهای عمومی حال 
چه آن هایی که در بخش خصوصی تولید می شود  و چه آن هایی 
که دولت مستقیما تولید می کند، همگی دست دولت است. به 
عنوان مثال مرغ و تخم مرغ را در نظر بگیرید، کدام مرغدار می تواند 
بدون حمایت دستگاه های دولتی جوجه یک روزه بیاورد ۵ یا ۶ ماه 
پرورشش دهد تا یک مرغ ۲ کیلویی را در بازار بفروشد، قطعا تا 
دولت حمایت نکند چنین اتفاقی نمی افتد، مجلس هم نتوانسته در 
این بخش قوانین و مقرراتی را تصویب کند تا اگر دولت روی ریل 

نیست، روی ریل قرار گیرد.
یوسفیان ملا با اشاره به این که  حل مشکلات معیشتی یک کار 
بسیار سنگین است و مجلس باید به این امر اهتمام ورزد، گفت: 
امروز صحبت از طــرح صیانت از حقوق عامه در برابر حیوانات 
مطرح اســت؛ این طرح ها تصویبش هزینه بر نیست و زحمت 
آنچنانی ندارد. روزها می شــود صدها مورد از این موارد تصویب 
کرد آن چیزی که زحمت دارد و مجلس باید در موردش تسلط 

عملی داشته باشد، حل  مسئله معیشت است، یعنی با این وضع 
موجود و بودجه ای که در کشور است، باید کاری کند که شرایط 
بهتر و سهل و آسان شود و یا حداقل نگذارد قیمت ها بالاتر برود!

وی یادآور شــد: کدام روز را ســراغ دارید که قیمت ها افزایش 
پیدا نکرده اســت؟ چند جلسه مجلس در یک سال و خورده ای 
که از عمرش می گذرد برای گرانی ها برگزار شــده است؟ آیا به 
تعداد انگشتان یک دست با دولت جلسه گذاشت است که افزایش 

قیمت ها را چه کنیم؟
این نماینده مجلس شورای اسلامی ادامه داد: ارز ۴ هزار و ۲۰۰ 
تومانی به مصوبه مجلس نیاز نداشت، تصمیم دولت بود که آن 
زمان به اســم ارز جهانگیری از آن نام برده می شــد، امروز هم 
هنگامی که مصوبه دولت نیست دیگر نیازی به مصوبه مجلس 
ندارد، حال چرا مجلس در این زمینه شریک شد؟ برا اینکه اگر فردا 

مشکلی پیش آمد بگویند مجلس تصویب کرد.
وی ادامه داد: مجلس همین ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی را آورد یک 
و دو فوریتش را رد کرد به کمیسیون اقتصادی و بودجه ارجاع داده 
شد و سپس به صورت لایحه عادی در آمد، حال با توجه به اینکه 
لوایح عادی در مجلس ۷ الی ۸ سال  مانده است، تکلیف این ارز 
چه می شود؟ چه خوب بود حال که  ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی را 
رد کردند، نمایندگان می گفتند تا ما در خصوص معیشت به نتایج 
مطلوب نرسیم، وارد بحث های دیگر نمی شویم و مجلس آنقدر 
جلساتش را ادامه می دهد تا در خصوص معیشت مردم به جایی 
برسد یا حداقل افزایش قیمت را متوقف کند اما این کار را نکردند و 

به شعاری که خودشان هم می گفتند، عمل نکردند!
یوسفیان ملا افزود: آن زمان که نمایندگان در شعار هایشان از حل 
مسئله معیشت می گفتند، تخم مرغ شانه ای ۶۰ هزار تومان نبود؛ آن 
زمان شعار می دادند که با مسئله  معیشت بتوانند رای بیاوردند که 

آوردند، اما هر روز قیمت ها بالا رفت و اتفاقی نیفتاد.
وی ادامه داد: نمایندگان مجلس بــه وزیری رأی دادند که در 
جلسه رأی اعتماد درباره قیمت خودرو گفت که من وقتی به وزارت 
برسم قیمت خودرو را عادلانه می کنم، در صورتی که قیمت خودرو 
را افزایش دادند و هنگامی که مشاهده کردند اوضاع ناجور شده و 

روی همه چیز تاثیر می  گذارد، آن را کنار گذاشتند. 

این نماینده پیشین مجلس شورای اسلامی اظهار داشت: در حال 
حاضر نه مجلس برای افزایش قیمت ها برنامه دارد و نه دولت، 
در صورتی که قــوای مجریه و مقننه باید همین الان تصمیم 
بگیرند که وارد طرح ها و لوایح دیگر نشوند و دستور کارشان فقط 
معیشت مردم باشد.وی با بیان اینکه تا امروز جلسه ای بین دولت و 
مجلس نبوده است که خروجی اش حل مشکلات معیشتی باشد، 
گفت: شاید بگویند خیر اینطور نیست، جلسه سران قوا که گذاشته 
شــده است، پس چیست؟ توجه داشته باشید جلسه سران برای 
تصمیم گیری درباره مواردی است که مقام معظم رهبری اجازه 
داده اســت، شامل ارزاق عمومی که نمی شود آنجا مطرح شود، 
برنج، گوشت و مرغ که در این جلسه مطرح نمی شود این ها باید در 
صحن مجلس مطرح شود.یوسفیان ملا تاکید کرد: نمایندگان باید 
مطرح کنند، آنقدر از دستور کار بررسی مشکلات معیشتی خارج 
نمی شویم تا خروجی پیدا کنیم، بعد از این جلسات هم در خصوص 
کالاهای اساســی مردم اگر خروجی حاصل نشد، باید صادقانه 
اعلام کنند که نتوانســتیم راهی پیدا کنیم و گیر قضیه در کجا 
است. جالب است ارز ۴ هزار و ۲۰۰ تومانی نیم ساعته در صحن 
مطرح شد، موافق و مخالف ۱۰ دقیقه صحبت کردند و پرونده اش 
بسته شد و فرستادند کمیسیون، دولت هم احساس کرد ارز ۴ هزار 
و ۲۰۰ تومانی برایش مشکلاتی دارد و آن را مطرح نکردند.وی 
یادآور شد: شعاری که آقایان و خانم ها هنگام انتخابات دادند و بین 
۲۹۰ نماینده هم مشترک بود و درباره اش صحبت کردند، بحث 
معیشت بود که در این بخش نه تنها توفیقی نداشتند بلکه ضرر 
هم داشتند و افزایش قیمت ها را نه تنها از زمان انتخابات نتوانستند 

متوقف کنند بلکه روز به روز هم شاهد افزایش قیمت ها هستیم.
یوســفیان ملا تاکید کرد: بهترین کار این است که نمایندگان 
پافشاری کنند بر این که تا مشکلات معیشتی را حل نکرده اند وارد 
دستور کار دیگری نشوند، امروز  کدام دستور کار مهم تر از بررسی 
فقر و معیشت مردم است؟ مجلس قانونی را در این رابطه تصویب 
کند و همه هم مکلف به اجرای آن شوند، زیرا هنگامی که قانونی 
توسط مجلس تصویب شود، مانند همان قانون اقدام راهبردی 
همگی مکلف هستند که اجرایش کنند، بنابراین اگر نمایندگان 
بخواهند می توانند تفاوتی بین لوایح معیشتی و سایر لوایح بگذارند.

مجلس تا وقتی مشکلات معیشتی را حل نکرده وارد دستور کار دیگری نشود خبر مهم برای کارمندان دولت
 اول تعهد بدهید بعد حقوق بگیرید!

کامندان و سازمان ها به مدت ۱۵ روز فرصت دارند که اطلاعات خود را در سامانه 
سازمان اداری و استخدامی کشور ثبت کنند، در غیر این صورت حقوقی دریافت 

نمی کنند.
به گزارش تجارت  نیوز، واریز حقوق آبان به ورود اطلاعات کارکنان مشــروط شــده اســت، یعنی 
اگــر کارمندی اطلاعات خــود را وارد نکند حقوقی دریافت نمی کند.طبق تبصــره ۲۰ قانون بودجه 
۱۴۰۰، تخصیــص اعتبــار حقوق کارکنــان فقط باید بر اســاس اطلاعات ســامانه پاکنا صورت 
گیرد و از خرداد ماه، هر گونه پرداخت مســتقیم و مســتمر به کلیه کارکنان دســتگاه های اجرایی 
از محــل اعتبــارات هزینه ای و منابع عمومــی و اختصاصی صرفا پس از ثبــت اطلاعات آنها در 
 این ســامانه مشــروط شــده بود.بنابراین کارمندان باید اطلاعات خود را در ســامانه پاکنا به آدرس 
»https://pakna.karmandiran.ir/#!/login« ثبت  کنند، یا ســازمان و اداره ای که در آن 
کار می کنند به سازمان اداری و استخدامی تعهد کتبی بدهند که اطلاعات را هر چه سریع تر در سامانه 
بارگذاری خواهند کرد تا سازمان اداری و استخدامی نیز در اسرع وقت نسبت به صدور مجوز واریز حقوق 
اقدام کند.در واقع سازمان اداری و استخدامی، سازمان برنامه و بودجه و همچنین خزانه داری کل کشور 
توافق کرده اند که تا زمان ثبت اطلاعات یا تعهد سازمانی حقوقی پرداخت نشود. کارمندان و سازمان ها تا 

۱۵ روز آینده برای این کار فرصت دارند در غیر این صورت حقوق آبان را دریافت نمی کنند.

»توافق موقت« جدی نیست
عضو کمیسیون امنیت ملی مجلس با بیان اینکه توافق موقت فعلا موضوع جدی 
نیست، گفت: پیشنهادهایی که انتفاع اقتصادی ایران در آن در نظر گرفته نشود مورد 

توجه مذاکره کنندگان قرار نخواهد گرفت.
ابوالفضل عمویی عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس شورای اسلامی در گفتگو 
با مهر، در مورد امکان توافق موقت ایران و ۱+۴ اظهار داشت: آنچه در رسانه های آمریکایی به عنوان 
توافق موقت منتشر شده هنوز به صورت جدی از سوی مقامات ۱+۴ اعلام نشده است. ما با آمریکایی ها 
مذاکره ای نداریم و طرف مذاکره ما ۱+۴ اســت.نماینده مردم تهران در مجلس شورای اسلامی ادامه 
داد: مذاکرات ایران با ۱+۴ هشتم آذر ماه در وین انجام می شود و موضوع مذاکرات لغو تحریم ها علیه 
ایران اســت. بدون لغو تحریم ها امکان اینکه ایران به توافق برجام برگردد و اجرای پاراگراف ۲۶ و ۳۶ 
را کنار بگذارد، وجود ندارد.عمویی با بیان اینکه ایران تعهدات خود در برجام را اجرا کرده اســت، گفت: 
گام های کاهش تعهدات از سوی ایران بر اساس توافق نامه برجام برداشته شده است. توافق موقت فعلًا 
موضوع جدی نیست.وی با بیان اینکه مذاکرات وین با دستور کار لغو تحریم ها انجام خواهد شد، گفت: 
پیشنهادهایی که انتفاع اقتصادی ایران در آن در نظر گرفته نشود مورد توجه مذاکره کنندگان قرار نخواهد 

گرفت. انتفاع اقتصادی ایران باید به صورت موثر و قابل اندازه گیری باشد.

مدارس ابتدایی و متوسطه اول آذر بازمی شوند
سرپرست وزارت آموزش و پرورش با اشاره به اینکه منتظریم از اول آذر مدارس 
ابتدایی و متوسطه اول با برنامه و الگویی که خود مدارس تدوین کرده اند، به صورت 
حضوری بازگشایی شوند گفت: تفاوتی بین آموزش حضوری و مجازی به لحاظ الزام 
برای شــرکت در کلاس نیست. در این میان اگر دانش آموزی بیمار شد و کسالت 

داشت می تواند تا زمان بهبودی در مدرسه حضور نیابد.
به گزارش ایسنا، علیرضا کاظمی در این باره اظهار کرد: منتظریم از اول آذر مدارس ابتدایی و متوسطه 
اول بــا برنامــه و الگویی که خود مدارس تدوین کرده اند، به صورت حضوری بازگشــایی و به تدریج 
زمینه حضور دانش آموزان در مدارس فراهم باشد.وی افزود: مدارس پروتکل ها، دستورالعمل ها و تمام 
اســتانداردهای مدنظر را هم رعایت خواهند کرد تا نگرانی برای خانواده ها و دانش آموزان ایجاد نشود.
سرپرست وزارت آموزش و پرورش در پاسخ به اینکه آیا حضور در مدرسه اختیاری است؟ گفت: الگوی 
حضور و اینکه دانش آموزان یک روز، دو روز یا سه روز در مدرسه باشند در اختیار منطقه و مدرسه است، 
اما به طور کلی حضور دانش آموزان همانند دوره مجازی و روزانه است و فرقی نمی کند. در واقع تفاوتی بین 
آموزش حضوری و مجازی به لحاظ الزام برای شرکت در کلاس نیست. در این میان اگر دانش آموزی 
بیمار شد و کسالت داشت می تواند تا زمان بهبودی در مدرسه حضور نیابد.کاظمی اضافه کرد: بر اساس 
بررسی هایی که پژوهشکده های معتبر و مراکز نظرسنجی سطح کشور انجام داده اند میزان موافقت والدین 
با حضور بچه ها در مدرسه نزدیک به ۷۰ درصد است.وی در مصاحبه با رسانه ملی ادامه داد: توصیه ما این 
بوده که مدارس جلسات اولیاء و مربیان را تشکیل دهند و با رویکرد اقناعیِ خانواده ها، کار را دنبال کنند. 

رویکرد ما بازگشایی آرام و تدریجی است و باید تلاش کرد نگرانی خانواده ها نیز برطرف شود.

 ۷۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار
 برای اتمام پروژه های نیمه تمام کشور نیاز داریم

نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی گفت: برای تکمیل پروژه های 
نیمه تمام در کشور ۷۰۰ هزار میلیارد تومان اعتبار نیاز است که به همین منظور آغاز 

پروژه عمرانی جدید با محدودیت های اساسی مواجه است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم از اردبیل، »صدیف بدری« صبح امروز در بازدید از پروژه های عمرانی و 
اقتصادی استان اردبیل اظهار داشت: اهمیت به تکمیل پروژه های نیمه تمام از اهم مواردی است که انتظار 
داریم مسئولان و مدیران اجرایی، مشارکت های همه جانبه ای را در این زمینه داشته باشند.وی بیان کرد: در 
تلاش هستیم در راستای تأمین اعتبارات پروژه های نیمه تمام با مشارکت بخش خصوصی، حمایت های 
همه جانبه ای رقم بخورد و با توجه به این که تکمیل پروژه های استانی مستلزم زمان زیادی است بنابراین 
در بحث توسعه یافتگی نیز با مشکلات عدیده ای مواجه هستیم که استان اردبیل مستثنی از این قضیه 
نبوده و جزو استان های عقب مانده در این راستاست.نایب رئیس کمیسیون عمران مجلس شورای اسلامی 
گفت: مواجهه با کاهش سرانه درآمدی و سرمایه گذاری های داخلی و خارجی از اهم مواردی است که در 
استان اردبیل باید به آن توجه ویژه ای داشته باشیم چرا که استان اردبیل در جذب سرمایه گذاران خارجی 
بسیار ضعیف عمل کرده است.بدری با اشاره به لزوم حمایت همه جانبه از اصناف و بازاریان نیز بیان کرد: 
متأسفانه در شرایط کرونایی، دولت قبلی از اصناف حمایت آن چنانی انجام داد و به همین منظور در بودجه 
سال ۱۴۰۰ در این زمینه برای تقلیل مالیات اصناف نیز تصمیم گیری هایی به عمل آمد تا مشکلات 
موجود در این زمینه برطرف شود.وی اظهار کرد: حمایت از کسب و کارهای اقتصادی و صنفی و نیز 
رفع مشکلات جذب سرمایه و نبود رونق در فضای کسب و کار استان سبب شده تا نیاز به این مهم به 
عنوان یک اولویت اساسی و مهم مورد توجه واقع شود تا بتوانیم به تمامی اهداف خود در راستای تحقق 

سیاست های اقتصاد مقاومتی جامه عمل بپوشانیم.

وزیر صمت:
کنترل بازار مبتنی بر بورس است

وزیر صمت گفت: در حوزه معاونت معدنی باید یک بازار خودتنظیم و با حداقل مداخله 
بیرونی ایجاد کنیم و این مأموریت جدید با تمرکز ویژه بر سازوکار بورس و مدیریت 

کنترل بازار مبتنی بر بورس است.
به گزارش مهر به نقل از وزارت صمت، سید رضا فاطمی امین دیروزدر مراسم تکریم و معارفه مدیران 
جدید وزارت صمت، با اشاره بر اهمیت حوزه معادن و صنایع معدنی، اظهار کرد: چهار مأموریت تمرکز 
بر مواد پیشــرفته، صنایع منبع پایه، فناوری های نوین و بازار، مأموریت های جدید این معاونت را در 
قالب »معاونت معادن و فراوری مواد« تشکیل می دهند.وزیر صمت با تاکید بر ضرورت ارتباط مستمر 
شرکت های دانش بنیان با صنعت تصریح کرد: واحدهای صنعتی می توانند با تعریف پروژه مبتنی بر نیاز 
خود، تقاضا برای شرکت های دانش بنیان را ایجاد کرده و حوزه معدن را به لوکوموتیو فناوری کشور تبدیل 
کنند.وی توجه به بازار را از دیگر تغییرات تعریف شده در این معاونت خواند و افزود: با تعریف قواعد و 
سازوکار در این بخش باید یک بازار خودتنظیم و با حداقل مداخله بیرونی ایجاد کنیم و این مأموریت جدید 
با تمرکز ویژه بر سازوکار بورس و مدیریت کنترل بازار مبتنی بر بورس است.فاطمی امین تنظیم گری 
و تسهیل گری را از اولویت های اساسی وزارت صمت عنوان کرد که می بایست با حضور مدیران و 
کارشناسان اثربخش و توانمند تحقق یابد؛ به همین منظور تمرکز بر موضوع سرمایه انسانی در قالب پروژه 
بازآفرینی این وزارتخانه در دستور کار قرار گرفته است.گفتنی است در این مراسم وزیر صمت طی احکام 
جداگانه ای رضا محتشمی پور را به عنوان »معاون معادن و فراوری مواد« و محمدرضا زین الدینی را به 
عنوان »مدیرکل منابع انسانی و رفاه« این وزارتخانه منصوب و با اهدای لوح تقدیر از زحمات و خدمات 
اسدالله کشاورز، معاون پیشین امور معادن و صنایع معدنی و خداداد بیرانوند مدیرکل سابق منابع انسانی و 
رفاه این وزارتخانه قدردانی کرد.شایان ذکر است قائم مقام مدیرعامل بورس کالای ایران، معاون عملیات 
و نظارت بر بازار بورس کالای ایران، مشــاور مرکز همکاریهای فناوری و نوآوری معاونت علمی نهاد 
ریاست جمهوری، مشاور مرکز پژوهشهای مجلس، مشاور معاون وزیر نفت در امور توسعه زنجیره ارزش 

و قائم مقام شرکت پروژه پتروشیمی سلمان از جمله سوابق اجرایی مهندس رضا محتشمی پور است.

مالیات خانه های خالی معطل اطلاعات! 
درحالیکه دی ماه امسال اولین سری برگه تشخیص مالیاتی برای مالکان خانه های 
خالی ارسال می شــود، بر خلاف ادعای مسئولان وزارت راه و شهرسازی مبنی بر 
ارسال اطلاعات خانه های خالی به ســازمان امور مالیاتی، هنوز اطلاعاتی به این 

سازمان ارسال نشده است. 
به گزارش ایسنا، در راستای اخذ مالیات از خانه های خالی ابتدا وزارت راه و شهرسازی باید اطلاعات 
تجمیع شده از خانه های خالی را از طریق سامانه املاک و اسکان به سازمان امور مالیاتی ارسال کند تا 
امکان اخذ مالیات برحسب اطلاعات باشد. اما در این بین مسئولان وزارت راه و شهرسازی می گویند ۱.۳ 
میلیون واحد مسکونی خالی به سازمان امور مالیاتی« معرفی شده است، در حالیکه طبق اعلام معاون 
سازمان امور مالیاتی، هیچ اطلاعاتی در این زمینه به سازمان ارسال نشده و تا زمانی که اطلاعات خانه های 
خالی از طریق سامانه املاک و اسکان دریافت نشود، امکان اخذ مالیات هم وجود ندارد.از سوی دیگر، 
برزگری - مدیرکل دفتر طراحی و هوشمندسازی سازمان مالیاتی - نیز می گوید بر اساس بند یک تبصره 
۸ ماده ۱۶۹ مکرر قانون مالیات های مستقیم، ارائه اطلاعات واحدهای مسکونی خالی تا پایان خرداد 
مهلت داشت که تمدید شد. این مهلت تا پایان آذر امسال تمدیده شده و پس از تجمیع اطلاعات، سازمان 
امور مالیاتی نسبت به اطلاع رسانی و وصول مالیات اقدام می کند.بنابراین، اگر تا پایان آذرماه اطلاعات 
خانه های خالی به دست سازمان مالیاتی برسد، این سازمان باید تا پایان دی ماه به صاحبان این خانه ها 
اطلاع دهد تا با فرصت یک ماهه مالیات را وصول کند.در صورتی که اشخاص مشمول پس از ارسال 
مراتب از سوی سازمان امور مالیاتی نسبت به پرداخت مالیات اقدام نکرده باشند، سازمان از اسفندماه نسبت 

به ارسال برگه های مالیاتی و وصول مالیات اقدام خواهد کرد. 

اخبار کوتاه 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اظهار داشت: اینکه دولت 
تا چه حد می تواند با حــذف ارز 42۰۰ تومانی برنامه پرداخت 
یارانه به مردم را به اجرا برســاند، بحث دیگری است که باید 
دولت برنامه های خود در این باره را اعلام کند تا مورد بررســی 
قرار بگیرد. اما در نهایت دولت مجبور است فعلا یارانه دارو و نان 

را در نظر بگیرد.
جعفر قادری در گفت وگو با ایلنا درباره تعیین تکلیف ارز ۴۲۰۰ تومانی در بودجه 
۱۴۰۱ اظهار داشت: بعید است که دولت بتواند تمام ارز ۴۲۰۰ تومانی را از بودجه 
۱۴۰۱ حذف کند. دولت ناچار است نرخ ارز ۴۲۰۰ تومانی را برای برخی از اقلام 

اساسی همچنان در بودجه سال آینده حفظ کند.
وی با اشــاره به اقلامی که در بودجه ســال آینده شــامل ارز ۴۲۰۰ تومانی 
می شوند، ادامه داد: ارز ۴۲۰۰ تومانی برای نان یعنی گندم و دارو در بودجه سال 
آینده حفظ می شود اما نکته مهم این است که حذف بخشی از ارز ۴۲۰۰ تومانی 
منوط بر این است که دولت بتواند مابه  ازای آن را در قالب یارانه به مردم بازگرداند 

تا آثار آن برای بخشی از گروه های کم درآمد قابل تحمل باشد.
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس افزود: اینکه دولت تا چه حد می تواند 
با حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی برنامه پرداخت یارانه به مردم را به اجرا برساند، بحث 
دیگری اســت که باید دولت برنامه های خود در این باره را اعلام کند تا مورد 
بررســی قرار بگیرد. اما در نهایت دولت مجبور اســت فعلا یارانه دارو و نان را 

در نظر بگیرد.
قادری با اشاره به آخرین تصمیمات درباره نرخ تسعیر ارز گفت: نرخ تسعیر ارز 
یک نرخ براوردی است و بر روی بازار ارز اثرگذار نخواهد بود و تعیین این نرخ به 
احیای برجام بستگی دارد. در صورت احیای برجام این اعداد و ارقام کاهش پیدا 

می کند اما صرفا یک نرخ محاسباتی است که در براساس آن درآمدهای ارزی 
به ریال تبدیل می شود و در بودجه در نظر گرفته می شود و نمی تواند در بازار ارز 
مبنا قرار بگیرد. وی افزود: دولت به نرخ روز نرخ تسعیر را تعیین می کند و یک 
نرخ شــناور خواهد بود و نرخ تسعیر فقط برای تعیین حقوق گمرکی مبنا قرار 
می گیرد.عضو کمیسیون برنامه و بودجه درباره سهم اوراق در درآمدهای دولت در 
بودجه سال آینده تاکید کرد: حجم اوراق منتشر شده هیچ توجیهی ندارد و اینکه 
بخواهیم با انتشار اوراق هزینه های جاری را تامین کنیم با هیچ عقل و منطقی 
سازگار نیست. باید اولا هزینه ها را کاهش دهیم و همچنین باید واگذاری اموال و 
دارایی های دولت به طور جدی دنبال کنیم. هر اقدامی غیر از این می تواند باعث 

افزایش هزینه های دولت در سال های آینده شود.
قادری همچنین با بیان اینکه کســری بودجه سال ۱۴۰۰ قابل توجه است، 
گفت: طبق برآوردها چیزی حدود ۴۰۰ هزار میلیارد تومان با کسری بودجه مواجه 

هستیم که عدد درشتی محسوب می شود.

عضو انجمن سیمان با بیان اینکه گاز سیمانی ها از هفته پیش 
قطع شده است، گفت: وقتی مازوت به واسطه هزینه حمل 2۰ تا 
۵۰ درصد گران تر از گاز تحویل واحدها می شود قطعا روی قیمت 

تمام شده اثر می گذارد.
شهریار گراوندی در گفت و گو با مهر در مورد وضعیت قطع گاز واحدهای تولیدکننده 
سیمان، اظهار کرد: از روز سه شنبه هفته گذشته گاز کارخانجات سیمان در شمال، 
غرب، مرکز و جنوب غرب کشور قطع شده و فقط کارخانجات در جنوب به دلیل پایین 
بودن مصرف گاز در آن بخش از کشور، قطع نشده است.عضو انجمن کارفرمایان 
صنعت ســیمان کشور افزود: هزینه حمل مازوت بالاست و واحدهایی که از مراکز 
پخش فراورده های نفتی و پالایشگاه ها دور هستند به میزان قیمت مازوت باید هزینه 
حمل بپردازند.وی ادامه داد: وقتی مازوت به واسطه هزینه حمل ۲۰ تا ۵۰ درصد گران 
تر از گاز تحویل واحدهای سیمانی می شود قطعا این موضوع روی قیمت تمام شده 
تاثیر می گذارد.گراوندی با بیان اینکه مازوت دارای گوگرد است، گفت: از سویی دیگر 
نیز استفاده از مازوت روی میزان حجم تولید کشور اثر می گذارد؛ کیفیت مازوت نسبت 
به گاز پایین است که هم روی آلودگی هوا اثر می گذارد و هم سبب کاهش ظرفیت 
و کیفیت تولید می شود.وی افزود: البته باید توجه داشت که دولت بین بد و بدتر، گزینه 
بد را انتخاب کرده است زیرا اگر گاز صنایع را قطع نکند باید گاز مشترکین خانگی را 
قطع کند.عضو انجمن کارفرمایان صنعت سیمان کشور در مورد نحوه تامین مازوت، 

اظهار کرد: واحدها به مراکز پخش فراورده های نفتی استان های مختلف معرفی 
میشوند که طبق مصوبه دولت با قیمت گاز، نرخ مازوت محاسبه می شود اما به دلیل 
اضافه شدن هزینه حمل به آن، منجر به بالا رفتن قیمت تمام شده می شوند.گراوندی 
در خصوص زمان وصل شدن گاز سیمانی ها، گفت: وضعیت هر سال نسبت به سال 
قبل بدتر می شود؛ یک زمانی دی ماه گاز را قطع می کردند و بهمن وصل می شد 
اما الان میبینیم که از آبان ماه قطع کردند و طبق تجربه سال گذشته، وصل شدن گاز 
تا اسفند ماه طول می کشد.وی افزود: از سویی دیگر اخیرا متوجه کمبود مازوت شده 
ایم. مراکز اگرچه متعهد به تامین مازوت شده اند اما اعلام می کنند که اولویت تامین با 
نیروگاه هاست. این در حالیست که اگر مازوت به موقع نرسد کارخانه تعطیل می شود.

هر برگه تسهیلات مســکن با عبور از مرز ۸۰ هزار تومان، به 
گرانی هزینه دریافت وام خرید مسکن دامن زد.

به گزارش مهر، قیمت هر برگه گواهی حق تقدم تســهیلات مســکن در 
معاملات دیروز شنبه ۲۹ آبان بازار سرمایه با افزایش ۱۰ تا ۱۵ هزار تومانی، از 
کف دامنه ۷۰ هزار تومانی، وارد کانال ۸۰ هزار تومان شد.در حال حاضر متوسط 
قیمت بیشتر نمادهای زیرمجموعه تسه در بازه ۸۱ تا ۸۳ هزار تومان قرار دارند 

و تقریباً در همه نمادها، افزایش قیمت در معاملات امروز به ثبت رسیده است.
گران ترین معامله اوراق تسهیلات مسکن به نماد تسه ۹۹۰۵ )اوراق مسکن 
مرداد سال گذشته( با قیمت هر برگه ۸۶ هزار و ۶۰۰ تومان و ارزان ترین معامله 
نیز به نماد تسه ۹۹۰۶ )اوراق مسکن شهریور سال قبل( با قیمت ۷۸ هزار و ۵۱۵ 
تومان اختصاص داشت.بیشترین تعداد اوراق فروخته شده در معاملات امروز نیز 
به دو نماد تسه ۰۰۰۶ و تسه ۰۰۰۷ )اوراق مسکن شهریور و مهر امسال( با به 

ترتیب ۳۱ هزار و ۲۸ هزار و ۵۲۵ برگه تعلق داشت.

علت گرانی اوراق چیست؟
برخی کارشناسان اقتصادی علت افزایش قیمت اوراق تسهیلات مسکن را 
افزایش تقاضای خرید این اوراق با توجه به افزایش ســقف تسهیلات خرید 
مسکن از ابتدای مهر ماه امســال و افزایش تحرکات در بازار مسکن عنوان 
می کنند.هر چند که بر اســاس اعلام گزارش بانک مرکزی از وضعیت بازار 
مســکن در مهرماه امسال، تعداد معاملات مسکن ۵۴۷۱ فقره بود که نسبت 
به ماه قبل از آن )شــهریور امسال( با انجام ۷۷۸۹ فقره معامله، کاهش حدوداً 
۳۰ درصدی را نشان می دهد؛ با این حال برخی گزارش های میدانی اگرچه از 
کاهش شدید قدرت خرید مسکن حکایت دارد، اما با توجه به نابسامانی سایر 
بازارها، از احیای خریدهای سرمایه ای در بازار مسکن خصوصاً با اعمال افزایش 

سقف تسهیلات خرید مسکن در بانک تخصصی این بخش، حکایت دارد.
هزینه دریافت وام مسکن معادل یک وام جعاله ۸۰ میلیونی!

در حال حاضر متقاضیان دریافت تسهیلات خرید مسکن ویژه زوجین تهرانی تا 
سقف ۴۸۰ میلیون تومان می بایست ۹۶۰ برگه ۵۰۰ هزار تومانی خریداری کنند 
که با احتساب میانگین قیمت هر برگه ۸۲ هزار تومان، ۷۸ میلیون و ۷۲۰ هزار 

تومان هزینه دریافت این تسهیلات خواهد شد.
این در حالی است که سقف تسهیلات جعاله مسکن که بخشی از وام خرید 
مسکن است، ۸۰ میلیون تومان بوده و لذا متقاضیان وام مسکن معادل حدوداً 

یک وام جعاله، باید هزینه دریافت این تسهیلات کنند.
همچنین سقف وام مسکن مجردهای تهرانی نیز ۲۸۰ میلیون تومان است 
که متقاضی باید ۵۶۰ برگه ۵۰۰ هزار تومانی خریداری کند که درنتیجه هزینه 
دریافت این تسهیلات، ۴۵ میلیون و ۹۲۰ هزار تومان با احتساب متوسط قیمت 

هر برگه ۸۲ هزار تومان خواهد بود.

سخنگوی شورای نگهبان در خصوص مصوبه خودرویی مجلس 
گفت: ما نســبت به مصوبه مجلس اشکال نداشتیم بلکه ابهام 

داشتیم و ابهامات را با نمایندگان در میان گذاشتیم.
به گزارش ایلنا، هادی طحان نظیف در نشست خبری با اصحاب رسانه ضمن 
ارائه گزارش آخرین مصوبات شورای نگهبان، در خصوص تعامل شورای نگهبان 
و مجلــس در خصوص دغدغه های مردم و زمان بردن آنها، اظهار کرد: وظایف 
شورای نگهبان مشخص اســت و ما ابتکار قانونگذاری نداریم یعنی موضوع از 
مجلس شروع می شود. ما تنها نهادی هستیم که نسبت به اظهارنظرمان زمان 
داریم و طبق قانون اساسی اگر این زمان بگذرد و شورای نگهبان اظهارنظر نکند، 

موضوع به قانون تبدیل خواهد شد. بحث در  کمیسیون  های مجلس زمان بر است. 
اینکه چه چیزی در اولویت باشد، از مجلس آغاز می شود.

سخنگوی شورای نگهبان در خصوص طرح جوانی جمعیت نیز گفت: این طرح 
چندبار در تردد بین مجلس و شــورای نگهبان بود و سوال روی سامانه شورای 
نگهبان است. حتی استدلال های ما را نیز می توانید در آن سامانه مشاهده کنید. 
در این فرایند یک ساله این رفت و آمدها به مرور ابهامات شورای نگهبان را کم 
کرد. یکی از طرح هایی که جلسات کارشناسی متعددی در شورای نگهبان برای آن 
تشکیل شد، طرح جوانی جمعیت بود. وی در خصوص مصوبه خودرویی مجلس 
و تقاضای قالیباف برای تایید آن، گفت: مصوبه ای را ما هنوز از مجلس دریافت 
نکردیم. دغدغه های مجلس برای ما محترم است. ما نیز معتقدیم که وضعیت 
خودرو باید ساماندهی شود. نسبت به بحث واردات خودرو ورود کارشناسی نداشتیم. 
ما نسبت به مصوبه مجلس اشــکال نداشتیم بلکه ابهام داشتیم و ابهامات را با 
نمایندگان در میان گذاشتیم. طحان نظیف ادامه داد: البته همزمان از هیئت عالی 
نظارت بر سیاست های کلی نظام هم نامه ای دریافت کردیم که مصوبه واردات 
خودرو را مغایر با تعداد زیادی از سیاســت های کلی می دانستند. ما به دنبال حل 
مسئله هســتیم. باید مصوبه را دریافت کنیم تا بررسی دقیق تری داشته باشیم 
و طبیعتاً ما باید نســبت به ابهامات خودمان اظهارنظر کنیم و مجمع تشخیص 

مصلحت نظام هم باید نسبت به اشکالاتی که گرفته بود، اعلام نظر کند.

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

گاز سیمانی ها از هفته پیش قطع شد

اوراق تسهیلات مسکن ۸۰ هزار تومانی شد

سخنگوی شورای نگهبان:

ارز ۴۲۰۰ تومانی دارو و نان در بودجه ۱۴۰۱ باقی  می ماند

قیمت تمام شده سیمان افزایش می یابد

هزینه عجیب دریافت وام مسکن

نسبت به مصوبه خودرویی مجلس اشکال نداشتیم، ابهام داشتیم

با دعوت رئیس جمهور از اقتصاددانان و پس از آن 
با رای نیــاوردن دو فوریت لایحه« تامین مطمئن 
کالاهای اساسی، نهاده های دامی، دارو و تجهیزات 
پزشکی و سیاست های جبرانی برای حمایت از 
اقشار آســیب پذیر« نظرات مختلفی درباره این 
طرح و مساله فوریت داشتن یا نداشتن آن برای 

نمایندگان مجلس مطرح شد.
به گزارش اقتصادنیوز به نقل از اکوایران، هنوز مشخص نیست 
این طرح چه زمانی در نوبت بررسی قرار می گیرد و با نزدیک 
شدن به زمان قانونی تقدیم لایحه بودجه سال ۱۴۰۱ به مجلس، 
گمانه زنی هایی وجود دارد که احتمالا این طرح در سال جاری 
در نوبت بررســی قرار نگیرد.اکوایران برخی از اظهارنظرهای 
مسوولان و کارشناسان در زمینه حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی را مورد 

بررسی قرار داده است. 
اما این دسته بندی بر چه اساسی صورت گرفته 

است؟
آنچه مسلم است آن که اکثر اقتصاددانان بر معایب تخصیص 

ارز ۴۲۰۰ تومانی یا ترجیحی آگاه اند و بارها فسادزا بودن این ارز 
را به دولت گوشزد کرده اند.اما چرا حالا که زمینه حذف شدن 
این ارز فراهم شده است عده ایی در صف موافقان و عده ایی 
در صف مخالفان قرار گرفته اند؟ یا حتی برخی دیگر موافقت 

مشروط خود را اعلام کرده اند؟
به نظر می آید برخــی نگرانی ها در خصوص نحوه اجرای 
این سیاســت باعث شده تا صاحبنظران در مورد این سیاست 
با ملاحظه ســخن بگویند. مخصوصا اینکه تجربه آبان ۹۸ 
هزینه هــای اصلاحات اقتصادی را بیش از پیش پیشــروی 

کارشناسان قرار داده است.
صف موافقان حذف دلار 42۰۰ تومانی

سید احسان خاندوزی، وزیر اقتصاد دولت سیزدهم پیش تر 
سیاست ارز ترجیحی را مورد نقد قرار داده بود. به گفته خاندوزی، 
مدت هاست موضوع حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی مطرح است اما 
اجرایی نمی شود و این روند باید تغییر کند، نباید مانع فعالیت 
مولد بود بلکه باید هدایت گر مسیر توسعه باشیم. تصمیم گیری 
در برخی نهادها به جیب فعالان اقتصادی هزینه بســیاری را 

تحمیل می کند و قدرت رقابت را کاهش می دهد.
این صحبت های خاندوزی موید آن است که نظر وزیر اقتصاد 
بر حذف ارز ترجیحی است. اما دو موضوع مهم در این میان، 
پرداخت یارانه به اقشار ضعیف، و دیگری زمان حذف ارز ۴۲۰۰ 

تومانی است.
برخی از اقتصاددانان نظیر کامران ندری بر فسادزا بودن ارز 
ترجیحی شــکی ندارند اما موضوعی که بدان اشاره می کنند 
و موجب مخالفت آنان می شــود شرایط فعلی است. به گفته 
ندری تامین ارز ۴۲۰۰ تومانی برای دولت کار ســختی است. 
او با اشــاره به فرارتر رفتن رقم در نظر گرفته شده در بودجه 
برای تامین کالاهای اساسی می گوید:« مسئله این است که 
الان دولت این ارز را در اختیار ندارد و برای تامین این ارز بانک 
مرکزی مجبور می شود در بازار نیما این ارز را به قیمت نیمایی 
خریداری کند و بعد به قیمت ۴۲۰۰ در اختیار وارد کننده قرار 
دهد این مابه التفاوت ۲۰ هزار تومانی می شــود خلق پول با 
قدرت. یعنی پایه پولی افزایش می یابد. در شــرایط فعلی که 
نرخ رشد پایه پولی ما بالا است، این می تواند آثار تورمی داشته 

باشد. این مهم ترین ایراد ادامه تخصیص ارز ۴۲۰۰ تومانی به 
کالاهای اساسی است. ولی مسئله این است که راه جایگزینی 
که برایش داریم این اســت که این ارز را حذف کنیم و یارانه 
پرداخت کنیم. این راه جایگزینی است که الان پیشنهاد شده 
و در محافل کارشناسی هم به آن پرداخته می شود. سوال این 
است که این یارانه را چطور می خواهیم پرداخت کنیم؟ وقتی 
شما ارزی ندارید که تخصیص دهید طبیعتا دولت برای تامین 
یارانه هم با مشکل مواجه می شود. مگر اینکه باز یک گشایش 

در درآمدهای دولت اتفاق بیافتد.«
اگر صحبت های مخالفان و موافقان را با یکدیگر مقایســه 
کنیم آنچه مسلم است هزینه بالایی است که ارز ترجیحی به 
اقتصاد وارد می کند. این مساله ای است که مخالفان و موافقان 

به آن پرداختند.
اما در این میان حســین راغفر به عنــوان مخالف حذف ارز 
ترجیحی دلیل مخالفت خود را نا آرامی هایی عنوان می کند که 
در صورت این اقدام به وجود می آید. به گفته راغفر« مسئولان 
باید توجه داشته باشــند که به دنبال حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی 

ناآرامی  به وجود می آید و در آن زمان تمام این افرادی که حامی 
حذف ارز ۴۲۰۰ تومانی هستند زیر بار مسئولیت شرایط ایجاد 
شده نمی روند و وضعیت را به امپریالیسم و توطئه های خارجی 
نسبت می دهند.«  او در مورد یارانه جایگزینی کارت های یارانه و 
بن به جای ارز ۴۲۰۰ تومانی نیز معقتد است که این پیشنهادات 
حرف های بسیار نامربوطی هستند چرا که کارت های اعتباری 
یا مدل های شبیه به آن حجم بزرگی از نقدینگی را وارد بازار 
می کند که خود تورم زا است و به دلیل افزایش تورم در کشور 
به سرعت هم بی اعتبار می شوند و مانند یارانه نقدی ارزش 
خود را از دست می دهد. در مقابل گزارش های مراکز پژوهشی 
نشــان می دهد که در مورد دلار ۴۲۰۰ تومانی، هر که بامش 
بیشتر است برفش نیز بیشتر است؛ در واقع این سیاست بیش از 
آنکه به نفع دهک های پایین درآمدی باشد، به سود دهک های 
ثروتمند تمام شده است. چرا که مصرف آنها در کالاهای اساسی 
به مراتب بالاتر از دهک های پایین است. در نتیجه از حذف ارز 
۴۲۰۰ تومانی، ضرر اصلی متوجه دهک های بالای درآمدی 

است.

عضو کمیسیون انرژی مجلس گفت: عراق در سال های 
آینده از برق ایران بی نیاز خواهد شــد، بنابراین ما باید 
به فکر تغییر روند تولید برق برای این کشور باشیم و 
با ایجاد پایگاه خاص در تامین برق این کشور سهمی 

باشیم تا بتوانیم منتفع باشیم.
حسین حسین زاده در گفت وگو با ایلنا، درباره صادرات انرژی ایران 
به عراق، اظهار داشت: عراق به دنبال توسعه سرمایه گذاری در حوزه 
انرژی نفت، گاز و برق و در صدد توسعه زیرساخت ها برای ۲۰ سال 

آینده کشورش است، پیش بینی عراق برای ۸ سال آینده در حوزه نفت 
این است که این بخش را به حدی توسعه دهد که با گاز همراه نفت 
بتواند از گاز ایران بی نیاز شود و در حوزه برق هم به همین منوال عمل 
می کند. وی با بیان اینکه این کشور علاوه بر قراردادهای واردات برق 
با کشورهایی مثل ترکیه افزود: عراق در نظر دارد به موازات واردات 
برق شبکه برق خود را صورت سیکل ترکیبی، تولید برق هسته ای 

توسعه دهد و اکنون بزرگترین قراردادهای تولید برق را با کشور ترکیه، 
عربستان و آلمان در حوزه برقابی و هم تجدیدپذیر در دست اجرا دارد، 
در همین رابطه ما نیز باید نسبت برق و گاز عراق و ترکیه نگاه ویژه ای 
داشته باشیم، تفاوت این دو اینکه ترکیه مصرف کننده گاز ولی عراق 
چند سال آینده تولیدکننده گاز خواهد بود، بنابراین دیپلماسی گاز و  
برق ما باید نسبت به کشورهای همسایه تغییر کند، زیرا با نسخه قبل 

نمی توان جلو رفت. این عضو کمیسیون انرژی مجلس با بیان اینکه از 
دست رفتن بازار برق و گاز ما در کشورهایی مثل عراق و ترکیه کاملا 
متحمل است، گفت: هرچند عراق شروع به پرداخت بدهی برقی و 
گازی خود به ایران کرده اما از دیگر سو با انعقاد قراردادهای بلندمدت 
با کشورهای مختلف در راستای استقلال برق و گاز کشور خود قدم 
برداشته است. وی با اشاره به ضعف عملکرد داخلی ایران در حوزه برق 
خاطرنشان کرد: وقتی ما در تابستان به لحاظ تامین برق به چالش 
برمی خوریم اولین جایی را که برای خاموشی نشانه می رویم صنعت و 

بخش مولد کشور است و این در حالی است که به لحاظ زیرساخت در 
این بخش ضعیف عمل کرده ایم، در دنیا از جمله کشوری مثل عراق و 
ترکیه صنایع مختلف خود تولیدکننده برق مورد نیاز خود هستند کاری 
که ما تازه آغاز کرده ایم.حسین زاده با بیان اینکه اصولا نوع قراردادهای 
بین المللی در حوزه انرژی آن چیزی نیست که ما تصور می کنیم، تاکید 
کرد: عراق در سال های آینده از برق ایران بی نیاز خواهد شد، بنابراین ما 
باید به فکر تغییر روند تولید برق برای این کشور باشیم و با ایجاد پایگاه 

خاص در تامین برق این کشور سهمی باشیم تا بتوانیم منتفع باشیم.

دوئل سرنوشت ساز موافقان و مخالفان یارانه دلاری

عراق به زودی از برق ایران بی نیاز می شود


